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Osallistujat 
 
   Lisätiedot 
Läsnä Myllymäki Klaus KH:n puheenjohtaja  
 Ojennus Reijo KH:n 1. varapuheenjohtaja  
 Heikki Mettomäki KH:n 2. varapuheenjohtaja  
 Ala-Kauhaluoma Hilkka jäsen  
 Haapaniemi Aki jäsen  
 Manner Tarja jäsen  
 Ristamäki Tapio jäsen  
 Sammatti Jari jäsen  
 Silomäki Päivi jäsen paikalla klo 17.00-20.32 
 Viitaharju Saara jäsen  
 Turunen Kauko Valtuuston puheenjohtaja paikalla klo 17.00-20.33 
 Talonen-Seppälä 

Susanne 
Valtuuston 1. 
varapuheenjohtaja 

paikalla klo 17.00-20.32 

 Kuronen Jarno Valtuuston 3. 
varapuheenjohtaja 

 

 
Muu Aki Viitasaari  kaupunginjohtaja  
 Aleksi Saukkoriipi  hallinto- ja talousjohtaja  
 Anne Ranta  pöytäkirjanpitäjä  
 Ville Paldanius  sivistysjohtaja paikalla klo 17.00-17.53 
 Kari Santikko  tekninen johtaja  
 Tuominen Lassi nuorisovaltuuston edustaja  
 
Poissa Viitasalo Pasi 
 Hotari Sirius 
 
Allekirjoitukset 
 
 
 Klaus Myllymäki      Reijo Ojennus Anne Ranta 
 puheenjohtaja         puheenjohtaja pöytäkirjanpitäjä 
 16-26 §§ ja              § 27 
 28-30 §§ 
 
Käsitellyt asiat §:t 16 - 30 
 
Pöytäkirjan tarkastus Parkanossa 4.2.2025 
 
 
 Tapio Ristamäki Jari Sammatti 
  pöytäkirjantarkastaja  pöytäkirjantarkastaja 
 
Pöytäkirja yleisesti nähtävänä 
 

Kaupunginvirastossa 4.2.2025 klo 9.00-14.30. Yleisessä tietoverkossa 
www.parkano.fi pöytäkirjan tarkastamisen jälkeen 04.02.2025  
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Kokouksen laillisuuden toteaminen 
  
Kaupunginhallitus 03.02.2025 § 16    
      
 
Päätösehdotus Kokous todetaan laillisesti kokoonkutsutuksi ja päätösvaltaiseksi. 

 
Päätös Hyväksyttiin yksimielisesti. 
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Pöytäkirjantarkastajien valinta 
  
Kaupunginhallitus 03.02.2025 § 17    
      
 
Päätösehdotus Tämän kokouksen pöytäkirjan tarkastajiksi valitaan kaksi toimielimen 

jäsentä. Tarkastusvuorossa ovat Tapio Ristamäki ja Jari Sammatti 
 

Päätös Hyväksyttiin yksimielisesti. 
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Esityslistan hyväksyminen 
  
Kaupunginhallitus 03.02.2025 § 18    
      
 
 

Mahdolliset esityslistamuutokset saatetaan kaupunginhallituksen tietoon 
 
Päätösehdotus Kaupunginhallitus  

1. toteaa onko esityslistaan tehty tai hyväksytäänkö tehtäväksi muutoksia, 
2. merkitsee muutokset tiedoksi, ja  
3. päättää hyväksyä tämän kokouksen esityslistan työjärjestykseksi. 
 

Päätös Hyväksyttiin yksimielisesti. 
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Ilmoitusasiat ja muut esille tulevat asiat 
  
Kaupunginhallitus 03.02.2025 § 19
    
1288/00.04.05.01/2025  
 
 
  Kaupunginjohtajan ajankohtaiset / Ilmoitusasiat 

- Keskustellaan Elinvoimajahti 2025 järjestämisestä 
 
 
  Saapuneet kirjeet 
 
   
  Muut asiat 
 
 
Päätösehdotus             Kaupunginhallitus päättää merkitä ilmoitusasiat tietoonsa saatetuiksi. 
 
Päätös                           Hyväksyttiin yksimielisesti. 

   
 



 
PARKANON KAUPUNKI PÖYTÄKIRJA 2/2025  7 

 
 

 

 
Valtuustoaloite / Parkanon kaupungin torjuttava maksuttoman toisen asteen koulutuksen 
romuttaminen 
  
Kaupunginhallitus 03.02.2025 § 20   
1076/00.01.03.01.01/2024       

   
 
 

 
Parkanon kaupunginvaltuuston kokouksessa 10.6.2024/40 § annettiin 
seuraavan sisältöinen valtuustoaloite: 
 
”Sosialidemokraattinen valtuustoryhmä Valtuustoaloite 
 
 
Parkanon kaupungin torjuttava maksuttoman toisen asteen koulutuksen 
romuttaminen 
 
Orpon hallitus päätti huhtikuun 2024 kehysriihessä useista merkittävistä 
suomalaisen hyvinvointivaltion heikennyksistä. Erityisen haitallinen 
leikkaus on koulutuksen järjestäjiäkin koskettava päätös rajoittaa toisen 
asteen opiskelijoiden maksuttomia oppimateriaaleja ja 
ylioppilastutkintomaksuja sen vuoden loppuun, jolloin opiskelija täyttää 18 
vuotta. 
 
Maan hallituksen päätös romuttaa maksuttoman ja yhdenvertaisen 
mahdollisuuden suorittaa toisen asteen koulutus. Toimenpiteellä 
tavoitellaan vain 12 miljoonan euron vuosittaista säästöä valtakunnallisesti, 
mutta toteutuessaan se lisää nuorten ja perheiden eriarvoisuutta. Vuoden 
2022 Lukiolaisbarometrin mukaan maksuttomien oppimateriaalien 
tarjoaminen on lisännyt lukiokoulutukseen hakeutumista erityisesti niiden 
opiskelijoiden kohdalla, joiden vanhemmista kumpikaan ei ole 
korkeakoulutettu, vähintään toinen vanhemmista on työtön tai joiden 
äidinkieli ei ole suomi. Toiseen asteen tutkinnon suorittamisella on myös 
selvä vaikutus myöhempään sijoittumiseen työmarkkinoille. 
Hallituksen esitys kohdistuu siis nimenomaisesti jo valmiiksi heikommassa 
asemassa oleviin nuoriin ja perheisiin lisäten eriarvoisuutta kaikkialla 
Suomessa. Päätetyllä koulutusleikkauksella saavuttaisiin vain minimaalista 
julkisen talouden säästöä ja se lisäisi nuorten eriarvoisuutta sekä 
kaventaisi vähintään osan nuorista tulevaisuuden mahdollisuuksia. 
 
Lisäksi säästö on Parkanon kaupungin näkökulmasta toteuttamiskelvoton. 
Esimerkiksi oppikirjojen, erilaisten opetusvälineiden ja tietokoneiden 
kerääminen pois opiskelijoilta sekä e-kirjalisenssien katkaiseminen kesken 
abiturienttivuotta tai opintojen loppurutistusta on arkijärjen vastaista ja 
erittäin haastavaa toteuttaa. Se myös lisäisi jo entisestään kuormittuneen 
opetushenkilöstön työkuormaa. Pahimmassa tapauksessa 
oppimateriaalien maksullisuudella olisi myös vaikutusta opinnoissa 
menestymiseen ja tutkinnon valmistumiseen. Vaihtoehtoisesti lukuisten 
pienten laskujen ym. maksujen laskuttaminen nuorilta opiskelijoilta 
aiheuttaa lisää hallintotaakkaa sekä -kuluja kunnille. 
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Sosialidemokraattinen valtuustoryhmä esittää, että: 
 
1) Parkanon kaupungin edunvalvonnan tavoitteeksi asetetaan valtioon 
vaikuttaminen, jotta päätetty koulutusleikkaus perutaan asian 
jatkovalmistelussa yllä mainituilla perusteilla 
2) Parkanon kaupungin päättää selvittää eri keinot turvata aidosti 
maksuton ja yhdenvertainen toisen asteen koulutus oppivelvollisuutta 
suorittaville asukkailleen kustantamalla yli 18-vuotiaiden toisen asteen 
oppimateriaalit, mikäli valtio toteuttaa koulutusleikkauksen. 
 
Parkanossa 10.6.2024 
 
Sosialidemokraattinen valtuustoryhmä” 
 
Valmistelija kaupunginsihteeri Anne Ranta 
 
Aloite on toteutunut, koska maassa on edelleen voimassa ns. maksuton 
toinen aste. Pääministeri Orpon hallituksen kevään kehysriihessä oli 
päätetty, että maksuttoman oppimateriaalin ja ylioppilaskokeet saisi vain 
sen kalenterivuoden loppuun, jonka kuluessa opiskelija täyttää 18 vuotta 
nykyisen 20 ikävuoden sijaan. 
 
Valtiovarainministeriön budjettiehdotuksessa maksuttoman 
oppimateriaalien rajaamisesta tuleva säästö on korvattu vähennyksillä 
toisen asteen koulutuksen hankerahoituksesta ja ammatillisen koulutuksen 
strategiarahoituksesta. 
 
Parkanon kaupungilla ei ole täten enää tarvetta selvittää eri keinoja 
turvatakseen maksuttoman ja yhdenvertaisen toisen asteen koulutuksen 
aloitteessa kuvatulla tavalla. 
 
Valmistelu: kaupunginjohtaja Aki Viitasaari 
 
 

Esittelijä Kaupunginjohtaja Aki Viitasaari 
 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus esittää, että valtuusto toteaa aloitteen asiana 
toteutuneeksi ja loppuun käsitellyksi. 

 
Käsittely  

 
 

Päätös Hyväksyttiin yksimielisesti. 
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Valtuustoryhmien yhteinen valtuustoaloite: Ikäihmisten hoitoon lisää hoivapaikkoja 
 
Kaupunginhallitus 23.01.2023 § 15  
  
 

Kaupunginvaltuuston kokouksessa 19.12.2022 annettiin seuraanvan 
sisältäinen valtuustoaloite: 
 
”Valtuustoaloite: Ikäihmisten hoitoon lisää hoivapaikkoja. 
 
Parkanolaisia ikäihmisiä on tällä hetkellä 25-30 henkilöä Parkanon 
ulkopuolisissa hoivapaikoissa. Edelleen myöskin hoivapaikkojen tarvetta 
on lisääntyvässä määrin ja se tarve tuskin missään vaiheessa vähenee. 
Hoivapaikkojen tarvitsijoiden ja heidän omaistensa kannalta olisi 
inhimillisesti ja taloudellisestikin tärkeää, että hoivapaikkoja olisi riittävästi 
omalla paikkakunnalla. Hoivapaikkojen lisärakentamismahdollisuus olisi 
mielestämme mahdollisimman pian otettava Parkanon kaupungin 
resurssisuunnitelmaan mukaan. 
Väistön hoivakodin alueen yhteydessä on rakentamiseen sopivaa 
tonttitilaa. Alue olisi myöskin logistisesti sopiva lisärakentamiseen. 
Tiettävästi myöskin Väistön omistavan yhtiön kassatilanne mahdollistaisi 
kohtuullisen ”pesämunan” asettamisen hoivakodin laajentamiselle. 
 
Edelläolevaan viitaten esitämme, että Parkanon kaupunki aloittaisi 
neuvottelut Pirkanmaan hyvinvointialueen kanssa ja sitä kautta 
mahdollisimman pian valmistelut Väistön hoivakodin laajennuksen 
suunnitteluun ja asettaisi parlamentaarisen suunnitteluryhmän asian 
eteenpäin saattamiseksi. 
 
Parkanossa 19.12.2022 
 
Keskustan valtuustoryhmän puolesta 
Sosiaalidemokraattinen valtuustoryhmä 
Parkanon Perussuomalaisten puolesta 
Parkanon kokoomuksen valtuustoryhmä 
 
Valmistelija: kaupunginsihteeri Anne Ranta 
 

Esittelijä Kaupunginjohtaja Aki Viitasaari 
 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus lähettää valtuustoaloitteen teknisen toimialan 
valmisteltavaksi. 

 
Päätös Hyväksyttiin yksimielisesti. 
 
 
Tekninen lautakunta 15.02.2023 § 7  
  
 

Valmistelija: tekninen johtaja Mika Haanpää 
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Esittelijä Tekninen johtaja Mika Haanpää 
 

Päätösehdotus Tekninen lautakunta päättää, että tekninen toimiala aloittaa asian 
selvittelyn. 

 
Käsittely  

 
Päätös Hyväksyttiin yksimielisesti. 
 
 
Kaupunginhallitus 03.02.2025 § 21   
390/00.01.03.01.01/2022       

   
 

Keskustan, sosialidemokraattien, perussuomalaisten ja kokoomuksen 
valtuustoryhmät ovat jättäneet 19.12.2022 valtuustoaloitteen ikäihmisten 
hoivapaikkojen lisäämisestä. Kaupunginhallitus on 23.1.2023 lähettänyt 
aloitteen teknisen toimen valmisteltavaksi. Aloitteen käsittely on 
tammikuussa 2025 siirretty johtoryhmän päätöksellä hallinnon 
valmisteltavaksi. 
 
Aloitteen mukaan kaupungin tulisi edistää ikäihmisten hoivapaikkojen 
rakentamista Parkanoon, Koy Väistön Ryhmäkotien yhteyteen ja asiassa 
tulisi käynnistää neuvottelut Pirkanmaan hyvinvointialueen kanssa. 
 
Vastaus aloitteeseen 
 
Aloite koskee sosiaali- ja terveyspalveluita, jotka ovat sote-uudistuksen 
myötä siirtyneet vuoden 2023 alusta lukien hyvinvointialueiden vastuulle.  
 
Kaupunki on tammikuussa 2025 käynyt neuvotteluja Pirkanmaan 
hyvinvointialueen kanssa Parkanossa sijaitsevien sote-kiinteistöjen 
jatkokäytöstä siirtymäkauden jälkeen. Hyvinvointialue ei tuonut esiin 
tarvetta uusille ikäihmisten hoivaan tarvittaville tiloille paikkakunnalla.  
 
Hyvinvointialueen hyväksytyissä, julkisissa suunnitelmissa mainitaan mm.: 
- Hyvinvointialueen toimitilaohjelmassa 2023-2025 tavoitteena on 

vähentää toimitilojen yhteispinta-alaa 20 % vuoteen 2025 mennessä. 
(aluehallitus 20.11.2023 § 327) 

- Hyvinvointialueen selvityksessä ”Ikäihmisten asumisen palveluiden 
palveluverkko” todetaan, että ympärivuorokautista asumispalvelua 
vähennetään merkittävästi, laitoshoito lopetetaan ja tilalle järjestetään 
kevyempää yhteisöllistä asumista. Yhteisöllistä asumista lisätään 
suhteessa vähennettäviin hoivapaikkoihin erityisesti maakunnan 
keskusalueilla. Kolmostien Terveyden alueella (Parkano-Kihniö) 
ympärivuorokautisesta hoivasta vähennettäisiin 22 paikkaa, jota 
kompensoitaisiin 18 yhteisöllisen asumisen paikalla vuoteen 2035 
mennessä. (aluehallitus 25.3.2024 § 96) 

 
Kokonaisuutena hyvinvointialueella ei ole tarvetta ikäihmisten 
hoivapalveluiden lisäämiseen Parkanossa, pikemminkin tarve on 
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vähenevä. Erillisten neuvottelujen käyminen aloitteen tarkoittamalla tavalla 
ei siten ole tarkoituksenmukaista.  
 
Valmistelija: hallinto- ja talousjohtaja Aleksi Saukkoriipi 
 
 

Esittelijä Kaupunginjohtaja Aki Viitasaari 
 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus päättää antaa yllä olevan vastauksen 
valtuustoaloitteeseen ikäihmisten hoivapaikoista. 

 
Käsittely  

 
Päätös Hyväksyttiin yksimielisesti. 
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Täyttölupa ruokapalvelutyöntekijän toistaiseksi voimassa olevaan toimeen 
 
Sivistyslautakunta 21.01.2025 § 8   
       

 
 
 

 
Ruokapalvelutyöntekijän palvelussuhde on päättynyt 18.1.2025. 
Ruokapalveluiden nykyisen palvelutason säilyttämiseksi avoimeksi tuleva 
toimi tulee täyttää.  
 
Ruokapalvelutyöntekijän tehtäviin kuuluu: 
 
Kaarnan keittiöllä 
 
- Lämpimän ruoan valmistuksessa avustaminen ja tarjolle huolehtiminen 
- Salaatin valmistus ja tarjolle asettaminen, sekä ruokajuomien, leipien ja 

rasvojen huolehtiminen tarjolle 
- Erikoisruokavalioiden valmistus 
- Aamupalan valmistus koululaisille ja siitä huolehtiminen  
- Välipalan valmistus ja sen huolehtiminen tarjolle 
- Vuorotellen astiahuollossa ja tarjoilutehtävissä toimiminen 
- Päivittäiset puhtaanapitotyöt ja omavalvonta 
 
Lystinmäen ja Kuttikallion keittiöillä 
 
- Aamupalan valmistus, tarjoilu ja esivalmistelu seuraavalle aamulle 
- Salaatin ja välipalan valmistus ja tarjoilu 
- Lämpimän ruoan valmistuksessa avustaminen 
- Ruoan tarjoilu 
- Astiahuolto 
- lopputyöt 
- Päivittäiset puhtaanapitotyöt ja omavalvonta 
 
 
Talousarviossa on varattu määrärahat kyseiseen toimeen. Parkanon 
kaupungin rekrytointiohjeen mukaan toistaiseksi voimassa oleviin tehtäviin 
ja yli vuoden kestäviin määräaikaisuuksiin täyttöluvan myöntää 
kaupunginhallitus. 
 
Päätös on kaupungin strategian mukainen. 
 
Valmistelija: sivistysjohtaja Ville Paldanius, p. 044 7865501 
 
 

Esittelijä Sivistysjohtaja Ville Paldanius 
 

Päätösehdotus Sivistyslautakunta päättää esittää kaupunginhallitukselle, että se myöntää 
täyttöluvan toistaiseksi voimassa olevaan ruokapalvelutyöntekijän toimeen 
4.2.2025 alkaen. 
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Käsittely  

 
Päätös Hyväksyttiin yksimielisesti. 
 
 
Kaupunginhallitus 03.02.2025 § 22   
1295/01.01.01.00/2025       

   
 
 

 
Valmistelija: sivistysjohtaja Ville Paldanius, p. 044 7865501 
 

Esittelijä Kaupunginjohtaja Aki Viitasaari 
 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus päättää myöntää täyttöluvan toistaiseksi voimassa 
olevaan ruokapalvelutyöntekijän toimeen 4.2.2025 alkaen. 

 
Käsittely Keskustelun kuluessa Saara Viitaharju esitti Heikki Mettomäen 

kannattamana, että ruokapalvelutyöntekijän täyttölupa myönnetään 
määräaikaisena 31.5.2025 saakka. 

 
 Puheenjohtaja totesi, että koska oli tehty kaupunginjohtajan ehdotuksesta 

poikkeava, kannatettu esitys, on asiassa äänestettävä.  
 
 Puheenjohtaja teki seuraavanlaisen esityksen: 
 Ne, jotka kannattavat esittelijän ehdotusta äänestävät JAA ja ne, jotka 

kannattavat Saara Viitaharjun esitystä, äänestävät EI. Äänestysesitys 
hyväksyttiin. Äänestystavaksi hyväksyttiin nimenhuutoäänestys. 

 
 Suoritetussa äänestyksessä annettiin (6) JAA-ääntä ja (4) EI-ääntä 

seuraavasti: 
 
 Myllymäki Klaus JAA 
 Ojennus Reijo JAA 
 Mettomäki Heikki EI 
 Ala-Kauhaluoma Hilkka JAA 
 Haapaniemi Aki JAA 
 Manner Tarja EI 
 Ristamäki Tapio JAA 
 Sammatti Jari EI 
 Silomäki Päivi JAA 
 Viitaharju Saara EI 
 
 Näin ollen päätökseksi tuli esittelijän ehdotus. 

 
Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi esittelijän päätösehdotuksen. 
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Nuorisotyön perussuunnitelma NUPS 
 
Sivistyslautakunta 21.01.2025 § 5   
       

 
 
 

 
Nuorisolaki (1285/2016, 8§) määrittelee kunnan vastuuksi nuorisotyön ja -
politiikan edistämisen; kunnan tulee luoda edellytyksiä nuorisotyölle ja -
politiikalle järjestämällä nuorille suunnattuja palveluja ja tiloja sekä 
tukemalla nuorten kansalaistoimintaa. Lisäksi Valtakunnallisessa 
nuorisotyön ja -politiikan ohjelmassa (VANUPO) 2024–2027 kunnallisen 
nuorisotyön kehittämistavoitteena on luoda suosituksia kunnallisen 
nuorisotyön resurssien ja toimintakäytäntöjen (mm. laadun ja 
turvallisuuden) takaamiseksi eri toimintaympäristöissä. Lisäksi tavoitteena 
on edistää eri kokoisten ja nuorten määrältään erilaisten kuntien 
nuorisotyön saavutettavuutta ja nuorten mahdollisuutta osallistua kunnan 
nuorisotoimen tarjoamaan toimintaan 
 
Näiden tavoitteiden saavuttamiseksi Parkanon nuorisopalveluille on 
vuoden 2024 aikana työstetty nuorisotyön perussuunnitelma eli NUPS, 
joka perustuu nuorisotyön suhdeteoriaan. Nuorisotyön perussuunnitelma 
on parkanolaisen nuorisotyön nykytilan kuvaus, joka on toteutettu 
yhteistyössä kaupungin nuorisotyöntekijöiden kanssa sosionomi (YAMK) 
Minna Rauaksen johdolla erilaisissa työpajoissa yhteisöllisin menetelmin.  
 
Nuorisotyön perussuunnitelman laadintaprosessi aloitettiin tammikuussa 
2024. Toukokuusta lokakuuhun nuorisotyöntekijät sanoittivat omaa työtään 
sekä laativat perussuunnitelmaan parkanolaisen nuorisotyön näköisiä 
työmuotoja sekä kasvatuksellisia tavoitteita yhteisissä työpajoissa. 
Suunnitelmaan osallistettiin myös nuoria sähköisen kyselyn muodossa 
nuorisotyön viikolla lokakuussa. Marraskuussa suunnitelma laadittiin 
sisällöltään luonnosmuotoon kommentoitavaksi nuorisovaltuustolle sekä 
nuorisotyöntekijöille. Joulukuussa suunnitelma taitettiin ja kuvitettiin 
luonnosvaiheeseen. Luonnos on käynyt kommentoitavana myös 
lapsiasiainneuvostossa. 

 
Parkanon nuorisotyön perussuunnitelma on valmistunut tammikuussa 
2025, ja sivistyslautakunnan hyväksynnällä Parkanon nuorisotyön 
perussuunnitelma astuu voimaan 1.2.2025. Nuorisotyön perussuunnitelma 
viedään hyväksymisen jälkeen tiedoksi nuorisovaltuustolle ja 
kaupunginhallitukselle. NUPS sisällytetään myös osaksi parhaillaan 
laadittavaa lasten ja nuorten hyvinvointisuunnitelmaa. 
 
Liitteenä 
 
Parkanon nuorisotyön perussuunnitelma NUPS 
 
Päätös on kaupungin strategian mukainen. 
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Valmistelija: vapaa-aikatoimen ohjaaja Elisa Vahosalmi, p. 044 7865 516 
 

Esittelijä Sivistysjohtaja Ville Paldanius 
 

Päätösehdotus Sivistyslautakunta hyväksyy Parkanon nuorisotyön perussuunnitelman 
(NUPS) ja lähettää suunnitelman tiedoksi nuorisovaltuustolle ja 
kaupunginhallitukselle. 

 
Käsittely  

 
Päätös Hyväksyttiin yksimielisesti. 
 
 Merkitään, että vapaa-aikatoimen ohjaaja Elisa Vahosalmi esitteli 

nuorisotyön perussuunnitelman (NUPS). 
 Merkitään, että Elisa Vahosalmi poistui kokouksesta tämän pykälän 

käsittelyn jälkeen ennen päätöksentekoa klo 17.50. 
 
Kaupunginhallitus 03.02.2025 § 23   
1235/12.05.01/2024       

   
 
Liitteenä 
Parkanon nuorisotyön perussuunnitelma NUPS 
 
Päätös on kaupungin strategian mukainen. 
 
Valmistelija: vapaa-aikatoimen ohjaaja Elisa Vahosalmi, p. 044 7865 516 
 

Esittelijä Kaupunginjohtaja Aki Viitasaari 
 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus merkitsee tietoon saatetuksi Parkanon nuorisotyön 
perussuunnitelman (NUPS). 

 
Muutettu päätösehdotus Kaupunginhallitus merkitsee tietoon saatetuksi Parkanon nuorisotyön 

perussuunnitelman (NUPS) ja saattaa sen edelleen kaupunginvaltuustolle 
tiedoksi. 

 
Käsittely  

 
Päätös Hyväksyttiin yksimielisesti. 
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Vauvarahan myöntämisperusteet vuonna 2025 
  
Kaupunginhallitus 03.02.2025 § 24   
1313/02.05.01.02/2025       

   
 
 

 
Parkanon kaupungissa on myönnetty vuonna 2023 vauvarahaa 1000 
euroa syntyvää lasta kohti. Vuodesta 2024 alkaen vauvaraha on maksettu 
kahdessa erässä siten, että ensimmäinen erä maksetaan lapsen syntymän 
jälkeen ja toinen erä vuoden kuluttua tästä. Toista erää ei makseta, mikäli 
perhe muuttaa pois paikkakunnalta ennen rahan hakemista.  
 
Talouden sopeuttamiseksi vauvarahan tasoa olisi tarkoituksenmukaista 
tarkastaa alaspäin. Sopiva taso olisi 500 euroa vuodessa eli sama kuin 
vielä vuonna 2022. Summa voitaisiin maksaa yhdessä erässä.  
 
Parkanossa ennakoidaan syntyvän n. 35 lasta vuodessa lähivuosina. 
 
Valmistelija: hallinto- ja talousjohtaja Aleksi Saukkoriipi 
 
 

Esittelijä Kaupunginjohtaja Aki Viitasaari 
 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus päättää, että vauvarahaa myönnetään vuonna 2025 yllä 
kuvatuilla periaatteilla. 

 
Käsittely  
 
Päätös Kaupunginhallitus päätti yksimielisesti, että vauvarahaa myönnetään  

1000 € vuonna 2025. Vauvaraha maksetaan kahdessa erässä. 
 
 Merkitään pöytäkirjaan, että sivistysjohtaja Ville Paldanius poistui 

kokouksesta tämän kokousasian käsittelyn jälkeen klo 17.53.
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Parkanon rautatieaseman ostaminen 
 
Kaupunginhallitus 21.10.2024 § 251   
       

 
 

Julkisuudessa olleiden tietojen perusteella VR-yhtymä pyrkii luopumaan yli 
kahdestakymmenestä asemakiinteistöstä Suomessa. Tietojen perusteella 
VR tarjoaa ensisijaisesti asemapaikkojen kunnille mahdollisuutta ostaa 
asemakiinteistöt. VR on tarjonnut Parkanon kaupungille ostettavaksi 
Parkanon rautatieaseman kiinteistöä, asemarakennusta ja noin yhden 
hehtaarin aluetta, joka on pääosin autojen pysäköintipaikka. VR:n kanssa 
on käyty neuvotteluja mahdollisesta kiinteistökaupasta.  
 
Parkanon kaupunginhallitus on päättänyt 11.3.2024 alustavasta (ei-
sitovasta) tarjouksesta VR:lle kaupan keskeisistä ehdoista. Niiden pohjalta 
on neuvotteluita ja selvityksiä jatkettu. Neuvotteluissa on käsitelty 
asemakiinteistön ostamista Parkanon kaupungille ja tilojen vuokraamista 
VR-yhtymälle.  
 
Neuvotteluissa on edetty ja saavutettu yhteisymmärrys kaupan ja 
vuokraamisen ehdoista. Ehdot käyvät ilmi liitteinä olevista kauppakirjasta ja 
vuokrasopimuksista. Kyseessä on siis sopimuskokonaisuus. Parkanon 
kaupungin asiantuntijaryhmä on laatinut rautatieaseman kuntoarvion 
6.9.2024.  
 
Parkanon kaupungin hallintosäännön mukaan päätösvalta 
kiinteistökaupassa ja ulosvuokraamisessa olisi kaupunginhallituksella, 
mutta asian luonteen vuoksi päätöstä esitetään tehtäväksi 
kaupunginvaltuustossa. Rautatieasemakiinteistön omistaminen ja 
ylläpitäminen ei ole lainsäädännön velvoittamana kunnan tehtävä, joskin 
kunnilla on vakiintuneesti ns. yleinen toimiala, jonka perusteella ne voivat 
ottaa tehtäväkseen muitakin kuin lainsäädännön niille velvoittamia 
pakollisia tehtäviä. Asiakokonaisuuden päättämistä valtuustossa voidaan 
perustella myös sillä, että kyseessä on tietyllä tapaa palveluverkkoon 
liittyvä asia. 
 
Joka tapauksessa Parkanon rautatiesema on parkanolaisille ja Parkanon 
kaupungille toiminnallisesti tärkeä. Liikenneyhteytenä junaliikenne 
vaikkapa maamme pääkaupunkiin ja Pirkanmaan maakuntakeskukseen 
Tampereelle on nopea ja ekologinen. Junayhteydet Parkanosta palvelevat 
laajempaa aluetta, sillä Parkanon asemalle tullaan naapurimaakunnistakin 
varsin laajalta maantieteelliseltä alueelta. Tämä on Parkanon etu. 
 
Parkanon kaupunki on aiemmin esittänyt VR:lle näkemyksiään ja toiveitaan 
asemarakennuksen, asemapalveluiden ja aseman lähiympäristön 
kehittämisestä. VR:n edustajat kutsuttiin paikanpäälle Parkanoon, jolloin 
tehtiin myös yhteinen katselmus asema-alueelle. Sittemmin julkisuuteen 
tuli tieto VR:n aikeista luopua yli kahdestakymmenestä asemasta 
Suomessa. Kuntien kehittämistoiveet rautatieasemien suhteen lienee ollut 
yksi syy, miksi VR päätti tarjota asemakiinteistöjä kunnille ostettaviksi. 
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Asemakiinteistöjen omistaminen antaa melko vapaat kädet kehittää niitä 
kuntien toivomalla tavalla. 
 
Parkanon rautatieaseman kiinteistöllä tulee olla sellainen omistaja, joka 
pitää kiinteistön kunnossa ja jonka tavoitteena on, että juniin ja sieltä pois 
noustaan mahdollisimman paljon. Uskomuksemme on, että vain Parkanon 
aseman riittävän suuret matkustajamäärät takaavat jatkossa junien 
pysähtymisen Parkanon asemalla. VR toimii liiketaloudellisin perustein. 
 
Parkanon rautatieasemakiinteistön kauppahinta on 25.000 euroa. Maa-
aluetta kauppaan kuuluu n. yksi hehtaari. Jos asemarakennukselle ei 
laskettaisi mitään arvoa, olisi ostettava maa-alue hinnaltaan 2,46 euroa per 
neliömetri. 
 
Rautatieaeman omistaminen ja ylläpito edellyttää Parkanon kaupungilta n. 
20.000 – 30.000 euron vuotuisia käyttömenoja. Asemakiinteistön 
(rakennus ja pysäköintialue) vuotuisina hoitokuluina on esitetty olevan n. 
23.000 euroa. Summa luonnollisesti vaihtelee hieman vuosittain mm. 
lumiolosuhteiden mukaisesti. Vuokrasopimukset VR Matkustajaliikenteen 
ja VR Logistiikan kanssa tuottavat kaupungille vuokratuloja 17.520 euroa 
vuodessa. Sopimuksissa on indeksiehdot. 
 
Aseman ja asema-alueen mahdollinen kehittäminen aiheuttaa kaupungille 
jatkossa investointimenoja riippuen siitä, miten asemaa tulevaisuudessa 
halutaan kehittää. Mikäli kaupunki haluaisi joskus tulevaisuudessa luopua 
rautatieaseman omistamisesta, oletettavaa on, että asemakiinteistölle 
löytyisi käyvällä hinnalla ostaja markkinoilta.   

 
Liitteenä 
Kiinteistön kauppakirja Parkanon asema / Final 2.10.2024 
Liite 1 Rautatiesopimus1998 / Ympäristöministeriön päätös 9.12.1998 
Liite 2 Museoviraston lausunto VR:n luovutettavien asemakiinteistöjen 
ominaispiirteistä ja suojeluarvoista / 8.2.2024 
Liite 2 Museoviraston lausunto VR:n luovutettavista asemakiinteistöistä / 
21.12.2023 
Vuokrasopimus: 20.08.2024 VR Matkustajaliikenne Parkanon asema 
Vuokrasopimus: 20.08.2024 VR Logistiikka Parkano asema 
Parkanon rautatieasema / Kuntoarvio 6.9.2024 

 
Valmistelijat: kaupunginjohtaja Aki Viitasaari ja tekninen johtaja Kari 
Santikko 
 

Esittelijä Kaupunginjohtaja Aki Viitasaari 
 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus päättää esittää valtuustolle, että valtuusto hyväksyy 
liitteenä olevan kiinteistön kauppakirjan ja vuokrasopimukset. 

 
Käsittely Keskustelun kuluessa Jari Sammatti esitti Heikki Mettomäen ja Tarja 

Mannerin kannattamana, että asia palautetaan valmisteluun ja, että 
rautatieaseman kehittämisestä laaditaan toimintasuunnitelma, joka sisältää 
laskelmat ja kehitysideat. 
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 Puheenjohtaja totesi, että koska oli tehty kaupunginjohtajan ehdotuksesta 
poikkeava kannatettu esitys, on asiasta äänestettävä. 

 
 Puheenjohtaja teki seuraavanlaisen äänestysesityksen: 
 Ne, jotka kannattavat asian käsittelyn jatkamista äänestävät JAA ja ne, 

jotka kannattavat Jari Sammatin esitystä, äänestävät EI. Äänestysesitys 
hyväksyttiin. Äänestystavaksi hyväksyttiin nimenhuutoäänestys. 

 
 Suoritetussa äänestyksessä annettiin (6) JAA-ääntä ja (4) EI-ääntä 

seuraavasti: 
 

Myllymäki Klaus  JAA 
Ojennus Reijo  JAA 
Mettomäki Heikki  EI 
Ala-Kauhaluoma Hilkka JAA 
Haapaniemi Aki  EI 
Manner Tarja  EI 
Ristamäki Tapio  JAA 
Sammatti Jari  EI 
Silomäki Päivi  JAA 
Leppihalme Anniina JAA 

 
Näin ollen päätökseksi tuli esittelijän ehdotus. 
 
Keskustelun kuluessa Heikki Mettomäki esitti Jari Sammatin 
kannattamana, että Parkanon kaupunginhallitus esittää 
kaupunginvaltuustolle liitteen mukaisen kiinteistökaupan ja 
vuokrasopimusten hylkäämistä. 
 
Puheenjohtaja totesi, että koska oli tehty kaupunginjohtajan ehdotuksesta 
poikkeava, kannatettu esitys, on asiassa äänestettävä.  
 
Puheenjohtaja teki seuraavanlaisen esityksen: 
Ne, jotka kannattavat esittelijän ehdotusta äänestävät JAA ja ne, jotka 
kannattavat Heikki Mettomäen esitystä, äänestävät EI. Äänestysesitys 
hyväksyttiin. Äänestystavaksi hyväksyttiin nimenhuutoäänestys. 
 
Suoritetussa äänestyksessä annettiin (6) JAA-ääntä ja (4) EI-ääntä 
seuraavasti: 
 
Myllymäki Klaus  JAA 
Ojennus Reijo  JAA 
Mettomäki Heikki  EI 
Ala-Kauhaluoma Hilkka JAA 
Haapaniemi Aki  EI 
Manner Tarja  EI 
Ristamäki Tapio  JAA 
Sammatti Jari  EI 
Silomäki Päivi  JAA 
Leppihalme Anniina JAA 
 
Näin ollen päätökseksi tuli esittelijän ehdotus.  



 
PARKANON KAUPUNKI PÖYTÄKIRJA 2/2025  20 

 
 

 

 
Heikki Mettomäki jätti asiaan eriävän mielipiteen, joka otettiin pöytäkirjan 
liitteeksi. 
 

Päätös                         Hyväksyttiin esittelijän päätösehdotus. 
 
 
Kaupunginvaltuusto 11.11.2024 § 49   
       

 
   

 
 

Esittelijä Kaupunginhallitus 
   
Päätösehdotus Kaupunginvaltuusto päättää hyväksyä liitteenä olevan kiinteistön 

kauppakirjan ja vuokrasopimukset. 
 
Käsittely Keskustelun kuluessa Reijo Ojennus esitti Susanne Talonen-Seppälän 

kannattamana, että asia palautetaan valmisteluun. Puheenjohtaja salli 
keskustelun asiasta ennen äänestystä. Keskustelun kuluessa Jyrki Uotila 
esitti Tapio Ristamäen kannattamana, että käsittelyä jatketaan. 

 
 Puheenjohtaja totesi, että koska oli tehty kaupunginhallituksen 

ehdotuksesta poikkeava kannatettu esitys, on asiasta äänestettävä. 
 
 Puheenjohtaja teki seuraavanlaisen äänestysesityksen: 
 Ne, jotka kannattavat asian käsittelyn jatkamista äänestävät JAA ja ne, 

jotka kannattavat Reijo Ojennuksen esitystä, äänestävät EI. 
Äänestysesitys hyväksyttiin. Äänestystavaksi hyväksyttiin 
nimenhuutoäänestys. 

 
 Suoritetussa äänestyksessä annettiin (6) JAA-ääntä ja (25) EI-ääntä.  
 
 Kaupunginvaltuuston päätökseksi tuli näin Reijo Ojennuksen esitys. 

Äänestyspöytäkirja otettiin pöytäkirjan liitteeksi. 
 
Päätös Kaupunginvaltuusto päätti palauttaa asian valmisteluun. 
 
 
Tekninen lautakunta 22.01.2025 § 8   
       

 
 

Tekninen toimiala on yhdessä Kehitysparkin kanssa koostanut aseman ja 
asemanseudun kehittämiseen liittyviä hankkeita ja selvityksiä sekä laatinut 
erilaisista vaihtoehdoista kustannusvaikutusten tarkasteluita ja koostanut 
ne raportiksi.  
Tekninen lautakunta on nimennyt ryhmän, joka suorittaa 
asemarakennukseen katselmuksen 16.1.2025 tarkastaen sen kunnon. 
Ryhmään nimettiin Juha Mustajärvi (pj.), Perttu Kovesjärvi, Raisa 
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Karinsalo, Teemu Oksanen sekä Taru Luomajärvi. Katselmuksesta saatu 
raportti liitetään em. koosteeseen.  
 
Selvitysryhmä pitää 22.1.2025 kokouksensa, jossa on tarkoitus viimeistellä 
loppuraportti. 
 
Loppuraportti esitellään lautakunnan kokouksessa. 
 
 
Valmistelija: Tekninen johtaja Kari Santikko 044 7865 601 
 
 

Esittelijä Tekninen johtaja Kari Santikko 
 

Päätösehdotus Päätösehdotus annetaan kokouksessa. 
 
Käsittely Keskustelun kuluessa esittelijä antoi uuden päätösehdotuksen. 
 
Uusi päätösehdotus Tekninen lautakunta merkitsee toimeksi saadun Parkanon rautatieaseman 

selvityksen tietoonsa saatetuksi, ja saattaa sen edelleen 
kaupunginvaltuustolle päätöksenteon tueksi. Raportti lisätään pöytäkirjan 
liitteeksi. 
 

Päätös Hyväksyttiin yksimielisesti. 
 
 
Kaupunginhallitus 03.02.2025 § 25   
979/02.07.03/2024       

   
   
    

 
Raportti Parkanon rautatieaseman kehittämiseen liittyvistä mahdollisista 
hankkeista ja tehdyistä selvityksistä on valmistunut teknisen toimen ja 
Kehitys-Parkki Oy:n yhteistyönä. Raportti ei voi olla kaikenkattavat 
vaihtoehdot sisältävä selvitys, mutta siinä on esitetty keskeisimpiä 
potentiaalisia kehitystoimia ja arvioitu niiden kustannusvaikutuksia usean 
vuoden aikajänteellä. Raportti toiminee asemakiinteistön kauppaa ja 
vuokrasopimuksia koskevan päätöksenteon tukena.  
 
Päätös asemakiinteistön kaupan ja vuokrasopimusten hyväksymisestä ei 
edellytä sinällään mitään kehitystoimia ja -menoja alueelle. Mikäli valtuusto 
päättää hankkia aseman Parkanon kaupungille, palataan kehittämistoimiin 
ja niiden rahoittamiseen viimeistään tulevien talousarvioiden laadinnan 
yhteydessä. Perusteltua lienee muodostaa luottamushenkilöistä ja 
viranhaltijoista koostuva työryhmä valmistelemaan rautatieaseman 
kehittämistoimia. Tässä vaiheessa ei ole tarkoituksena tehdä päätöksiä 
mistään yksittäisestä kehittämistoimesta tai niiden kokonaisuudesta. 
Rakennuksen omistajalle kuuluvat luonnollisesti normaalit rakennuksen 
kunnossapitovastuut.  
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On hyvä huomata, että kaupungin on lähes mahdotonta asemaa ja sen 
ympäristöä kehittää, mikäli kaupunki ei omista kiinteistöä. Vuosittaisten 
talousarviopäätösten myötä on mahdollista kohdentaa kehittämispanoksia 
kohteeseen kaupungin taloudellinen tilanne, tarpeet ja toiveet huomioon 
ottaen.  
 
VR-yhtymä on toivonut, että Parkanon kaupunki tekisi ratkaisun 
kiinteistökaupan ja vuokrasopimusten kokonaisuudesta maaliskuun 2025 
loppuun mennessä. Parkanon kaupungin hallintosäännön mukaan 
päätösvalta kiinteistökaupassa ja ulosvuokrauksessa on 
kaupunginhallituksella, mutta aiemmin todetuin perustein päätöstä asiassa 
esitetään valtuustossa tehtäväksi. 
 
Valmistelija: kaupunginjohtaja Aki Viitasaari 
 

Esittelijä Kaupunginjohtaja Aki Viitasaari 
 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus päättää esittää valtuustolle, että valtuusto hyväksyy 
liitteenä olevan kiinteistön kauppakirjan ja vuokrasopimukset. Lisäksi 
kaupunginhallitus merkitsee Parkanon rautatieasemaan liittyvän 
selvityksen tietoonsa saatetuksi ja saattaa sen tiedoksi valtuustolle. 

 
Käsittely Keskustelun kuluessa Jari Sammatti esitti Heikki Mettomäen ja Tarja 

Mannerin kannattamana, että asia palautetaan valmisteluun. 
 
 Puheenjohtaja totesi, että koska oli tehty kaupunginjohtajan ehdotuksesta 

poikkeava kannatettu esitys, on asiasta äänestettävä. 
 
 Puheenjohtaja teki seuraavanlaisen äänestysesityksen: 
 Ne, jotka kannattavat asian käsittelyn jatkamista äänestävät JAA ja ne, 

jotka kannattavat Jari Sammatin esitystä, äänestävät EI. Äänestysesitys 
hyväksyttiin. Äänestystavaksi hyväksyttiin nimenhuutoäänestys. 

 
 Suoritetussa äänestyksessä annettiin (5) JAA-ääntä ja (5) EI-ääntä 

seuraavasti: 
 
 Myllymäki Klaus JAA 
 Ojennus Reijo JAA 
 Mettomäki Heikki EI 
 Ala-Kauhaluoma Hilkka JAA 
 Haapaniemi Aki EI 
 Manner Tarja EI 
 Ristamäki Tapio JAA 
 Sammatti Jari EI 
 Silomäki Päivi JAA 
 Viitaharju Saara EI 
 
 Suoritetun äänestyksen mentyä tasan, puheenjohtajan ääni ratkaisi. Näin 

ollen asian käsittelyä päätettiin jatkaa. 
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 Keskustelun kuluessa Heikki Mettomäki esitti Saara Viitaharjun ja  Jari 
Sammatin kannattamana, että kaupunginhallitus esittää valtuustolle, että 
kiinteistöä ei osteta eikä siihen liittyvää vuokrasopimusta tehdä. 

 
 Puheenjohtaja totesi, että koska oli tehty kaupunginjohtajan ehdotuksesta 

poikkeava, kannatettu esitys, on asiassa äänestettävä.  
 
 Puheenjohtaja teki seuraavanlaisen esityksen: 
 Ne, jotka kannattavat esittelijän ehdotusta äänestävät JAA ja ne, jotka 

kannattavat Heikki Mettomäen esitystä, äänestävät EI. Äänestysesitys 
hyväksyttiin. Äänestystavaksi hyväksyttiin nimenhuutoäänestys. 

 
 Suoritetussa äänestyksessä annettiin (5) JAA-ääntä ja (5) EI-ääntä 

seuraavasti: 
 
 Myllymäki Klaus JAA 
 Ojennus Reijo JAA 
 Mettomäki Heikki EI 
 Ala-Kauhaluoma Hilkka JAA 
 Haapaniemi Aki EI 
 Manner Tarja EI 
 Ristamäki Tapio JAA 
 Sammatti Jari EI 
 Silomäki Päivi JAA 
 Viitaharju Saara EI 
 
 Suoritetun äänestyksen mentyä tasan, puheenjohtajan ääni ratkaisi. Näin 

ollen päätökseksi tuli esittelijän ehdotus. 
 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi esittelijän päätösehdotuksen. 
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Asemakaavan muutos ja laajennus 1. kaupunginosa (Keskusta), korttelit 1026, 1027 (osa), 
1028-1030 ja 1044 
 
Tekninen lautakunta 21.09.2022 § 9  
  
 
Urheilukuja-Koulukuja liikennejärjestelyt 
 
823/05.051.0510/2020 
 
TLK 20.05.2020 § 6 
  

Urheilukujan ja Koulukujan liikenteelliset tarpeet ovat muuttuneet siten, 
ettei nykyiset liikennemerkit ja -järjestelyt vastaa tämän päivän tarpeita.  
 
Outi Kulonen Ramboll Oy:stä on laatinut Ylä- ja Luoteis-Pirkanmaan 
liikenneturvallisuustyöryhmän puitteissa alueelle uuden 
liikennejärjestelysuunnitelman. Suunnitelmassa vähäisin teknisin 
muutoksin Urheilukuja ja Koulukuja saadaan vastaamaan paremmin 
nykyisiä tarpeita sekä liikennemerkit päivitetään vastaamaan tämän päivän 
vaatimuksia. Urheilukujan muuttaminen liikennöitäväksi Koulukujalle vaatii 
vähäisiä kaavamuutoksia. 
 
Liitteenä 
nro 1/ Liikenteenohjaussuunnitelma 

 
Strategisten vaikutusten arviointi: 
 
Strategisten 
vaikutusten arviointi: 

Merkittävyys 
asteikolla 1-
5: 

Sanallinen arviointi: 

Elinvoima ja elinkeinojen 
kehittäminen 

  

Asumisviihtyvyys ja 
osallisuus 

 
3 

Suunnitelma selkeyttää alueen 
liikennejärjestelyjä ja edesauttaa 
liikenneturvallisuutta. 

Hyvät palvelut 3 Asianmukaiset liikennejärjestelyt 
parantavat alueen palveluiden 
käytettävyyttä. 

  
 Valmistelija:Kunnallistekniikan päällikkö Kari Santikko 
 
Ehdotus: Tekninen lautakunta päättää hyväksyä Urheilukuja - Koulukuja 

liikenteenjärjestelyn suunnitelman ja käynnistää sen vaatiman vähäisen 
kaavamuutoksen valmistelun. 

 
Päätös: Hyväksyttiin yksimielisesti. 
 
 ----- 
 
TLK 18.11.2020 § 6 
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 Nostoconsulting Oy on laatinut asemakaavan muutosluonnoksen 
kaavoitettavalle alueelle.  Alkuvaiheessa kävi ilmi, että jos 
liikennejärjestelysuunnitelman mukainen muutos tehdään, niin myös 
koulun tontti tulee ottaa mukaan muutokseen. Käyttötarkoitusta muutetaan 
siten, että se mahdollistaa myös muita kuin kunnallisia lähipalveluita. Näin 
ollen kaavoitettava alue ei ole enää laajuudessaan ja vaikutukseltaan 
vähäinen asemakaavan muutos. 
 
Liitteenä  
nro 4 / suunnitelma 
 

 Valmistelija: Tekninen johtaja Jarmo Kyösti. 
 
Ehdotus: Tekninen lautakunta esittää kaupunginhallitukselle, että liitteen 4 

mukaiselle alueelle laaditaan asemakaavan muutos. 
 
 Keskustelun jälkeen esittelijä teki uuden päätösehdotuksen 
 
Uusi ehdotus: Tekninen lautakunta esittää kaupunginhallitukselle, että liitteen 4 

mukaiselle alueelle laaditaan asemakaavan muutos siten, että myös 
kortteli 1044 ja osa Koulukatua otetaan mukaan asemakaavan 
muutosalueeseen. 

 
Päätös: Hyväksyttiin yksimielisesti. 
 
  
 ----- 
 
KHALL 30.11.2020 § 7  

Elinvoimatoimikunta on käsitellyt asiaa kokouksessaan 26.11.2020 ja 
lisännyt kaavoitettavaan alueeseen Lystilänmäen alueen.  
 
Liitteenä 
nro 1 / Kaavarajaus Urheilukuja-Koulukuja 
 

 Oheisaineistona Urheilukuja-Koulukuja liikenteenohjaussuunnitelma. 
 
Kaup.johtajan ehdotus: Kaupunginhallitus päättää, että liitteen 1 mukaiselle alueelle laaditaan 

asemakaavan muutos. 
 
Päätös: Hyväksyttiin yksimielisesti. 
 
 ----- 
 
 
Tekninen lautakunta 21.09.2022 § 9  
 
 
 Parkanon kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 30.11.2020 § 7 että 

laajennetulle alueelle laaditaan asemakaavan muutos ja laajennus. 
Kaavan laatijaksi valittiin Nosto Consulting Oy:n Pasi Lappalainen. 
Kaavoitettava alue koskee kortteleita 1026, 1027 (osa), 1028 - 1030 ja 
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1044, virkistys- ja katualuetta. 
Kaavan valmistajan toimesta on valmistunut asemakaavan muutos ja 
laajennusluonnos ja kaavamääräykset, kaavaselostus, seurantalomake ja 
osallistumis- ja arviointisuunnitelma.  
 
Liitteenä  
nro 2 /  Asemakaavan muutos ja laajennus kaavakartta 
nro 3 /  Kaavaselostus 
nro 4 /  Asemakaavan seurantalomake  
nro 5 /  Osallistumis- ja arviointisuunnitelma 
nro 6 /  Kaavakartta ja määräykset 
nro 7 /  Liikenteenohjaussuunnitelma 
nro 8 /  Luontoselvitys   
 
Valmistelija: maankäyttöpäällikkö Erkki Salomäki puh. 044 7865 610 
 

Esittelijä Tekninen johtaja 
 

Päätösehdotus Tekninen lautakunta hyväksyy osaltaan 1. kaupunginosa (Keskusta) laadi-
tun kaavamuutosluonnoksen liitteiden 2-8 mukaisesti ja asettaa julkisesti 
nähtäville 30 vuorokauden ajaksi.  
Lausunnot pyydetään:  Pirkanmaan Ely-keskus, Pirkanmaan liitto, Pirkan-
maan maakuntamuseo, rakennus- ja ympäristölautakunta, Pirkanmaan pe-
lastuslaitos, Pirkanmaan Jätehuolto Oy, Parkanon Vesi Oy, Leppäkosken 
Sähkö Oy sekä paikalliset aluetta käyttävät urheiluseurat. 

 
Käsittely  

 
Päätös Hyväksyttiin yksimielisesti. 
 
 
Tekninen lautakunta 21.06.2023 § 61  
  
 

Asemakaavan muutos ja laajennusluonnos on ollut julkisesti nähtävillä  
5.10. – 3.11.2022 välisen ajan.   

 Kaavaluonnoksesta saatiin nähtävillä olon aikana yksi mielipide osallisilta 
sekä Pirkanmaan ELY-keskuksen, Pirkanmaan maakuntamuseon, 
Pirkanmaan pelastuslaitoksen, rakennus- ja ympäristölautakunnan sekä 
Leppäkosken Sähkö Oy:n lausunnot. Pirkanmaan liitto ei antanut 
lausuntoa kaavaluonnoksesta. 

 
26.8.2022 päivättyyn kaavakarttaan on tehty vähäisiä muutoksia ennen 
kaavaehdotusvaihetta: 
 
• kaavamuutosaluetta on pienennetty siten, että AO-kortteli 1030 on 

kokonaan poistettu 
• Satakunnankatu on Urheilukujan pohjoispuolella osoitettu 

Lystilänkaduksi ja kadun linjausta on hieman tarkistettu. Samalla myös 
Lystilänkujan katualueen rajausta on tarkistettu 
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• kortteliin 1028 on osoitettu uusi AO-rakennuspaikka ja samalla 
Koulupolun kevyen liikenteen katualuetta (pp/t) on jatkettu hieman 
pohjoiseen, josta on tontille ajo uudelle rakennuspaikalle 

• korttelin 1029 rakennuspaikat 4 ja 5 on yhdistetty yhdeksi 
rakennuspaikaksi 4 ja rakennuspaikkaa on laajennettu hieman länteen 
voimassa olevan asemakaavan mukaiselle virkistysalueelle. 
Rakennuspaikan lounaisosaan on osoitettu Lystilänkadulta 
tarkoituksenmukainen ohjeellinen ajoyhteys (ajo) 

• korttelin 1029 korttelirajausta ja samalla Lystilankadun katualuerajausta 
on tarkistettu korttelin 1029 eteläosassa 

• korttelin 1029 rakennuspaikoille 1 - 4 on osoitettu merkintä, joka 
osoittaa rakennusalarajan sivun, jonka puoleisten rakennuksen 
ulkoseinien sekä ikkunoiden ja muiden rakenteiden ääneneristävyyden 
liikennemelua vastaan on oltava vähintään 30 dBA 

• liito-oravan lisääntymis- ja levähdyspaikkoja osoittavan säilytettävän 
alueen osan (s-1) kaavamääräys on muutettu muotoon ”Alueella on 
todettu luonnonsuojelulain (9/2023) 78 §:n tarkoittamia liito-oravan 
lisääntymis- ja levähdyspaikkoja. Alueen puusto tulee säilyttää ja 
hoitaa niin, että liito-oravan lisääntymis- ja levähdyspaikat ja niitä 
suojaava puusto säilyvät” 

• urheilu- ja virkistyspalvelujen alue (VU) on lähipalvelurakennusten 
korttelialueen (PL) tavoin osoitettu alueeksi, jolla ympäristö säilytetään 
(/s) 

• urheilutoimintaa palvelevien rakennusten korttelialueella (YU) sijaitseva 
katsomorakennus on osoitettu paikallisesti merkittäväksi rakennetun 
ympäristön kohteeksi (sr-2) 

• Pirkanmaan maakuntakaavan 2040 mukainen maakunnallisesti 
merkittävä rakennettu kulttuuriympäristörajaus (Parkanon kirkon 
ympäristö ja vanha raitti) on kaavaehdotuksessa osoitettu kaupunki- ja 
kyläkuvallisesti tärkeäksi alueeksi tai alueen osaksi (sk) 

• korttelialueilla huomioitu suunnittelualueella etelä-pohjois-suunnassa 
kulkeva keskijännitemaakaapeli (z) 

• liittymäkieltomerkintöjä on tarkistettu kaava-alueella ja kaavakartalta on 
katualueiden liittymäkieltomerkinnät poistettu niiltä osin, kuin 
katualueeseen rajoittuva korttelialue ei ole osa kaavamuutosaluetta 

• kaavan yleisiin määräyksiin on lisätty määräykset 
• ”Asuintilojen oleskelupiha-alueilla melutason tulee täyttää 

valtioneuvoston päätöksen 993/1992 ohjearvot päiväaikaan 55 dB(A) ja 
yöaikaan 50 dB(A). Melutason ohjearvojen täyttymiseksi oleskelupiha-
alueet tulee kortteleissa 1029 ja 1045 sijoittaa rakennusmassan taakse 
tonttien itäosaan” 
 

Muutokset ovat vähäisiä ja 6.6.2023 päivätty kaava etenee 
ehdotusvaiheeseen. 
 

Liitteenä        Kaavakartta 
Kaavaselostus 
Asemakaavan seurantalomake 
Osallistumis- ja arviointisuunnitelma 
Kaavakartta ja määräykset  
Liikenneohjaussuunnitelma 
Luontoselvitys 28.6.2021 
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Liikennemeluselvitys 
Lausunnot kaavaluonnoksesta 
Vastine lausuntoihin kaavaluonnoksesta 
 
 
Valmistelija: Maankäyttö- ja kaavoituspäällikkö Erkki Salomäki  
 

Esittelijä Tekninen johtaja Kari Santikko 
 

Päätösehdotus Tekninen lautakunta hyväksyy osaltaan 1. kaupunginosa (Keskusta) 
laaditun asemakaavan muutos- ja laajennusehdotuksen liitteiden 
mukaisesti ja asettaa julkisesti nähtäville 30 vuorokauden ajaksi.  
Viranomaiset, joilta lausunnot pyydetään: Pirkanmaan Ely-keskus, 
Pirkanmaan liitto, Pirkanmaan maakuntamuseo, rakennus- ja 
ympäristölautakunta, Pirkanmaan pelastuslaitos, Pirkanmaan Jätehuolto 
Oy, Parkanon Vesi Oy, Leppäkosken Sähkö Oy ja Väylävirasto. 

 
Käsittely  

 
Päätös Hyväksyttiin ehdotuksen mukaisesti. Lisäksi lautakunta esittää 

Urheilukujan nimen muuttamista Suutarinkaduksi. 
 
Merkitään, että Tuomo Lystilä poistui esteellisenä kokouksesta asian 
käsittelyn ja päätöksenteon ajaksi. Esteellisyysperuste: hallintolaki 28.1 § 
3. kohta; intressijäävi. 

 
 
Tekninen lautakunta 22.01.2025 § 5   
       

 
 
 

 
Parkanon tekninen lautakunta on käsitellyt 6.6.2023 päivätyn 
kaavaehdotuksen kokouksessaan 21.6.2023 § 61.  

Kaavaehdotus on ollut nähtävillä 26.7.–31.8.2023 välisen ajan.  

Kaavaehdotuksesta saatiin kaksi muistutusta osallisilta sekä Pirkanmaan 
ELY-keskuksen, Pirkanmaan maakuntamuseon, Pirkanmaan 
pelastuslaitoksen, rakennus- ja ympäristölautakunnan sekä Parkanon Vesi 
Oy:n lausunnot. Pirkanmaan liitolla ei ollut lausuttavaa kaavaehdotuksesta. 
Lisäksi Parkanon tekninen lautakunta on päätöksessään kaavaehdotuksen 
nähtäville asettamisesta (21.6.2023 § 61) esittänyt, että Urheilukujan nimi 
muutetaan Suutarinkaduksi. 
Lausunnot ja muistutukset ovat selostuksen liitteenä 9 ja kaavan laatijan 
vastine lausuntoihin ja muistutuksiin liitteenä 10.  

6.6.2023 päivättyyn kaavakarttaan on saatujen lausuntojen perusteella 
tehty vähäisiä muutoksia ennen kaavan hyväksymiskäsittelyä:  

- Korttelin 1028 rakennuspaikka 2 on kokonaan poistettu ja alue on 
osoitettu lähivirkistysalueeksi (VL). 
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- Urheilukujan katualue on muutettu Suutarinkaduksi ja voimassa olevan 
asemakaavan mukainen Koulukadun katualue korttelin 1044 urheilu- ja 
virkistysalueen (VU) itäpuolella Koulukujaksi  

- Kaavan yleisiin määräyksiin on lisätty pengertämistä koskeva määräys: 
”Mahdolliset maaston pengertämistoimenpiteet eivät saa vaarantaa 
luonnonsuojelulain (9/2023) 78 §:n tarkoittamaa liito-oravan lisääntymis- ja 
levähdyspaikkaa ja toimenpiteiden yhteydessä on turvattava liito-oravan 
kannalta riittävän puuston säilyttäminen.”  

Muutokset ovat vähäisiä, ja 13.1.2025 uudelleen päivätty kaava etenee 
hyväksymiskäsittelyyn. 

Liitteenä: 
Kaavakartta_Keskusta_AKM_Hyvaksyntä_13.1.2025 
Selostus_Keskusta_AKM_hyvaksyntä_13.1.2025 
Selostus_Liite_1_Asemakaavan-seurantalomake 
Selostus_Liite_2_OAS_13.1.2025 
Selostus_Liite_3_Kaavakartta_ja_määräykset 
Selostus_Liite_4_Liikenteenohjaussuunnitelma 
Selostus_Liite_5_Luontoselvitys-28.6.2021 
Selostus_Liite_6_Liikennemeluselvitys 
Selostus_Liite_7_Lausunnot_kaavaluonnoksesta 
Selostus_Liite_8_Vastine_lausuntoihin_kaavaluonnoksesta 
Selostus_Liite_9_Lausunnot_kaavaehdotuksesta 
Selostus_Liite_10_Vastine_lausuntoihin_kaavaehdotuksesta 
 

 
Päätös on kaupungin strategian mukainen. 
 
Valmistelija: Maankäyttö- ja kaavoituspäällikkö Erkki Salomäki 
 
 

Esittelijä Tekninen johtaja Kari Santikko 
 

Päätösehdotus Tekninen lautakunta hyväksyy osaltaan asemakaavan muutos ja 
laajennusehdotuksen 1. kaupunginosa (Keskusta), korttelit 1026, 1027 
(osa), 1028-1029 ja 1044-1045 liitteiden mukaisesti ja esittää 
kaupunginhallitukselle ja edelleen valtuustolle kaavamuutos ja 
laajennusehdotuksen hyväksymistä. 

 
Käsittely  

 
Päätös Hyväksyttiin yksimielisesti. 
 
 
Kaupunginhallitus 03.02.2025 § 26   
89/10.03.03/2022       
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Liitteenä: 
Kaavakartta_Keskusta_AKM_Hyvaksyntä_13.1.2025 
Selostus_Keskusta_AKM_hyvaksyntä_13.1.2025 
Selostus_Liite_1_Asemakaavan-seurantalomake 
Selostus_Liite_2_OAS_13.1.2025 
Selostus_Liite_3_Kaavakartta_ja_määräykset 
Selostus_Liite_4_Liikenteenohjaussuunnitelma 
Selostus_Liite_5_Luontoselvitys-28.6.2021 
Selostus_Liite_6_Liikennemeluselvitys 
Selostus_Liite_7_Lausunnot_kaavaluonnoksesta 
Selostus_Liite_8_Vastine_lausuntoihin_kaavaluonnoksesta 
Selostus_Liite_9_Lausunnot_kaavaehdotuksesta 
Selostus_Liite_10_Vastine_lausuntoihin_kaavaehdotuksesta 
 
Päätös on kaupungin strategian mukainen. 
 
Valmistelija: Maankäyttö- ja kaavoituspäällikkö Erkki Salomäki 
 

Esittelijä Kaupunginjohtaja Aki Viitasaari 
 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus hyväksyy osaltaan asemakaavan muutoksen ja 
laajennusehdotuksen 1. kaupunginosa (Keskusta), korttelit 1026, 1027 
(osa), 1028-1029 ja 1044-1045 liitteiden mukaisesti ja esittää valtuustolle 
kaavamuutoksen ja laajennusehdotuksen hyväksymistä. 

 
Käsittely  

 
Päätös Hyväksyttiin yksimielisesti. 
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Avustusanomus Erämessut v. 2025 
  
Kaupunginhallitus 03.02.2025 § 27   
1322/02.05.01.02/2025       

   
 
 

 
Elämyksentekijät ry hakee avustusta 16 000 euroa Pirkanmaan 
erämessujen järjestämiseen Parkanossa 6.-8.2025. Tapahtumat ovat 
kunnille tärkeitä. Elämyksentekijät ry järjesti Pirkanmaan erämessut 
Parkanossa viimeksi kesäkuussa 2023. Tapahtuma oli kaikkiaan erittäin 
onnistunut ja toi Parkanolle runsaasti myönteistä julkisuutta. Parkanon 
kaupunginhallitus myönsi vuoden 2023 messuille 10 000 euron tapahtuma-
avustuksen.  
 
Pirkanmaan erämessujen tavoitteena on tuoda Parkanoon n. 15 000 
messuvierasta. Tapahtumalla on vierailijoiden myötä merkittävä 
tulovaikutus paikkakunnan yrityksille. Pirkanmaan erämessut -tapahtuman 
kaikkien puitteiden luomiseen itsellään tarvitaan paljon tuotteita ja 
palveluita, jotka Elämyksentekijät ry on kertonut hankkivansa ensisijaisesti 
paikallisilta tahoilta, yrityksiltä ja muilta toimijoilta. Suurin osuus 
tapahtuman järjestämiseen käytettävistä varoista jää siis paikkakunnalle 
aiheuttaen myönteisiä kerrannaisvaikutuksia talouteen. 
 
Muualta tuleville Pirkanmaan Erämessukävijoille Parkanosta syntyy 
kiinnostavien messujen myötä positiivinen kuva. Myös parkanolaisille 
messutapahtuma tarjoaa nähtävää ja koettavaa eräretkeilyn, 
metsästyksen, kalastuksen ja muiden luontoon liittyvien harrastusten 
parissa. Messuilla on myös iltaohjelmaa.  
 
Elämyksentekijät ry:n toimittama tapahtuman budjetti ja suunnitelma ovat 
nähtävillä kokouksessa.  
 
Liite: Avustushakemus  
 
 

 Valmistelija: kaupunginjohtaja Aki Viitasaari 
 
 

Esittelijä Kaupunginjohtaja Aki Viitasaari 
 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus päättää myöntää 11 000 euron avustuksen 
Elämyksentekijät ry:lle Pirkanmaan Erämessut 2025 -tapahtuman 
järjestämiseen Parkanossa. 

 
Käsittely Keskustelun aikana Tapio Ristamäki esitti kannattamattomana, että 

kaupunki tukee anottua 11 000 €:n avustusta Elämyksentekijät ry:lle 
tappiotakuuna.  
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 Keskustelun aikana Jari Sammatti esitti Tarja Mannerin kannattamana, että 
asia palautetaan valmisteluun. 

 
 Puheenjohtaja totesi, että koska oli tehty kaupunginjohtajan ehdotuksesta 

poikkeava kannatettu esitys, on asiasta äänestettävä. 
 
 Puheenjohtaja teki seuraavanlaisen äänestysesityksen: 
 Ne, jotka kannattavat asian käsittelyn jatkamista äänestävät JAA ja ne, 

jotka kannattavat Jari Sammatin esitystä, äänestävät EI. Äänestysesitys 
hyväksyttiin. Äänestystavaksi hyväksyttiin nimenhuutoäänestys. 

 
 Suoritetussa äänestyksessä annettiin (4) JAA-ääntä ja (5) EI-ääntä 

seuraavasti: 
 
 Myllymäki Klaus (ei paikalla) 
 Ojennus Reijo JAA 
 Mettomäki Heikki EI 
 Ala-Kauhaluoma Hilkka JAA 
 Haapaniemi Aki JAA 
 Manner Tarja EI 
 Ristamäki Tapio EI 
 Sammatti Jari EI 
 Silomäki Päivi JAA 
 Viitaharju Saara EI 
 

 
Päätös Kaupunginhallitus päätti palauttaa asian valmisteluun. 
 
 Merkitään pöytäkirjaan, että kaupunginhallituksen puheenjohtaja Klaus 

Myllymäki poistui kokouksesta tämän asian käsittelyn ja päätöksenteon 
ajaksi. Esteellisyysperuste: hallintolaki 28.1 § 5. kohta; yhteisöjäävi. 

 
 Merkitään pöytäkirjaan, että kaupunginhallituksen varapuheenjohtaja Reijo 

Ojennus toimi puheenjohtajana tämän asian käsittelyn ja päätöksenteon 
ajan. 
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Parkanon Seudun Mobilistit / Yhteistyösopimus 
 
Kaupunginhallitus 20.01.2025 § 11   
       

 
 
    

Parkanon Seudun Mobilistit ry on suunnitellut järjestävänsä Kolmostien 
Konepäivät -tapahtuman Parkanossa 23.8.2025. Ensimmäiset Kolmostien 
Konepäivät yhdistys on järjestänyt toukokuussa 2024 Ikaalisissa. 
Tapahtumassa on vieraillut yli 2000 henkilöä ja näytteilleasettajia sekä 
näytöksiä on ollut yli 150. 
 
Parkanon Seudun Mobilistit esittää kaupungille liitteenä olevaa 
yhteistyösopimusluonnosta koskien tapahtuman järjestämistä. Parkanon 
kaupunki saa yhteistyösopimuksen muodossä merkittävää näkyvyyttä 
tapahtumassa ja sen markkinoinnissa. Parkanon kaupunki suorittaa 
yhdistykselle tapahtuman toimintatukena 4000 euroa ja antaa oikeuden 
käyttää teknisen varikon aluetta pysäköintialueena tapahtuma-aikana. 
Tarkemmat ehdot ilmenevät liitteenä olevasta 
yhteistyösopimusehdotuksesta.  
 
Tapahtumat ovat kunnille ja kaupungeille tärkeitä. Ne tuovat ihmisiä 
paikkakunnalle ja vieraat käyttävät paikallisia palveluja, mistä syntyy 
yrittäjille tuloja (tulovaikutus). Tapahtumat tarjoavat parkanon asukkaille ja 
kesäasukkaille mahdollisuuden osallistua, nähdä ja kokea Parkanossa 
(hyvinvointivaikutus). Tapahtumat osoittavat erityisesti muualta tuleville 
vieraille, että Parkano on aktiivinen ja vireä paikkakunta, jossa tapahtuu 
(kuntaimago-markkinointivaikutus). Kolmostien Konepäivä on tapahtuma, 
jolla on kaikki em. kolme myönteistä vaikutusta Parkanolle.    
 
Parkanon kaupungin hallintosäännön §:n 29 mukaan kaupunginjohtaja 
päättää harkinnanvaraisten avustusten myöntämisestä 3000 euroon 
saakka. Anottu toimintatuki tapahtumalle on 4000 euroa, joten päätösvalta 
asiassa on kaupunginhallituksella. Kyseessä ei ole kuitenkaan pelkkä tuki, 
vaan asiassa oleellista on yhteistyösopimus, joka näyttäytyy 
kokonaisuutena kaupungin edun mukaisena.  
 
 
Valmistelija: kaupunginjohtaja Aki Viitasaari 
 
 

Esittelijä Kaupunginjohtaja Aki Viitasaari 
 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus päättää hyväksyä liitteenä olevan yhteistyösopimuksen 
ja myöntää Parkanon Seudun Mobilistit ry:lle 4000 euron toimintatuen 
Kolmostien Konepäivien 2025 järjestämiseen. 

 
Käsittely Keskustelun kuluessa Reijo Ojennus esitti Klaus Myllymäen ja Tapio 

Ristamäen kannattamana, että asia palautetaan valmisteluun ja hakijalta 
pyydetään tapahtuman budjetti ja toimintasuunnitelma. 
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 Puheenjohtaja totesi, että koska oli tehty kaupunginjohtajan ehdotuksesta 

poikkeava, kannatettu esitys, on asiassa äänestettävä.  
 
 Puheenjohtaja teki seuraavanlaisen esityksen: 
 Ne, jotka kannattavat esittelijän ehdotusta äänestävät JAA ja ne, jotka 

kannattavat Reijo Ojennuksen esitystä, äänestävät EI. Äänestysesitys 
hyväksyttiin. Äänestystavaksi hyväksyttiin nimenhuutoäänestys. 

 
 Suoritetussa äänestyksessä annettiin (2) JAA-ääntä ja (8) EI-ääntä 

seuraavasti: 
 
 Myllymäki Klaus EI 
 Ojennus Reijo EI 
 Mettomäki Heikki JAA 
 Ala-Kauhaluoma Hilkka EI 
 Haapaniemi Aki EI 
 Manner Tarja EI 
 Ristamäki Tapio EI 
 Mäntylä Juho-Pekka EI 
 Silomäki Päivi EI 
 Viitaharju Saara JAA 
 
 
 
Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi Reijo Ojennuksen esityksen.  

 
Lisäksi kaupunginhallitus päätti, että jatkossa tapatumanjärjestäjät 
toimittavat avustusanomuksen yhteydessä tapahtuman budjetin ja 
toimintakertomuksen. 

 
 
Kaupunginhallitus 03.02.2025 § 28   
1301/00.04.04/2025       

   
 
 

 
Parkanon Seudun Mobilistit ry on toimittanut tapahtuman budjetin ja 
toimintakertomuksen, jotka ovat kokouksessa nähtävillä. 
 
Valmistelija: kaupunginjohtaja Aki Viitasaari 
 
 

Esittelijä Kaupunginjohtaja Aki Viitasaari 
 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus päättää hyväksyä liitteenä olevan yhteistyösopimuksen 
ja myöntää Parkanon Seudun Mobilistit ry:lle 4000 euron toimintatuen 
Kolmostien Konepäivien 2025 järjestämiseen. 
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Käsittely Keskustelun kuluessa Tapio Ristamäki esitti kannattamattomana, että 
kaupunginhallitus myöntää Parkanon Seudun Mobilistit ry:lle anotun 
mukaisen 4000 euron toimintatuen tappiotakuuna. 

 
 Keskustelun kuluessa Reijo Ojennus esitti kannattamattomana, että 

markkinointityöryhmä laatii selvityksen tapahtumien vaikutuksista. 
 
 Keskustelun kuluessa Jari Sammatti esitti Tarja Mannerin kannattamana, 

että kaupunginhallitus myöntää 3000 euron toimintatuen Kolmostien 
Konepäivien 2025 järjestämiseen. 

 
 Puheenjohtaja totesi, että koska oli tehty kaupunginjohtajan ehdotuksesta 

poikkeava, kannatettu esitys, on asiassa äänestettävä.  
 
 Puheenjohtaja teki seuraavanlaisen esityksen: 
 Ne, jotka kannattavat esittelijän ehdotusta äänestävät JAA ja ne, jotka 

kannattavat Jari Sammatin esitystä, äänestävät EI. Äänestysesitys 
hyväksyttiin. Äänestystavaksi hyväksyttiin nimenhuutoäänestys. 

 
 Suoritetussa äänestyksessä annettiin (8) JAA-ääntä ja (2) EI-ääntä 

seuraavasti: 
 
 Myllymäki Klaus JAA 
 Ojennus Reijo JAA 
 Mettomäki Heikki JAA 
 Ala-Kauhaluoma Hilkka JAA 
 Haapaniemi Aki JAA 
 Manner Tarja EI 
 Ristamäki Tapio JAA 
 Sammatti Jari EI 
 Silomäki Päivi JAA 
 Viitaharju Saara JAA 
 
 Näin ollen päätökseksi tuli esittelijän ehdotus. 
 
 Tapio Ristamäki jätti asiaan eriävän mielipiteen, joka otettiin pöytäkirjan 

liitteeksi 
 

 
Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi päätösehdotuksen.  

 
Lisäksi kaupunginhallitus toteaa, että kaupunginhallituksen 20.1.2025 
pöytäkirjassa on maininta virheellisesti toimintakertomuksen 
toimittamisesta. Kyse on toimintasuunnitelman toimittamisesta 
kaupunginhallitukselle. 
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 Omistajaohjauksen ajankohtaiset asiat 
  
 
Kaupunginhallitus 03.02.2025 § 29  
    
 
 

Parkanon hallintosäännössä on säädetty, että kaupunginhallitus 
johtaa kunnan toimintaa, hallintoa ja taloutta. Kaupunginhallitus 
vastaa kaupungin toiminnan yhteensovittamisesta ja 
omistajaohjauksesta (Hallintosääntö 2 §). 

 
Päätösehdotus Kaupunginhallitus keskustelee omistajaohjauksesta. 
 
Päätös Hyväksyttiin yksimielisesti. 
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Kaupunginhallituksen käsiteltäväksi otettavista asioista päättäminen 
  
Kaupunginhallitus 03.02.2025 § 30    
      
 

Hallintosäännön 39 §:n mukaan kaupunginhallituksen alaisen 
viranomaisen on neljän päivän kuluessa pöytäkirjan tarkastamisesta tai 
allekirjoittamisesta ilmoitettava kaupunginhallitukselle niistä päätöksistä, 
jotka voidaan kuntalain mukaan ottaa kaupunginhallituksen käsiteltäväksi. 
Ilmoittamisvelvollisuus ei kuitenkaan koske hallintosäännössä erikseen 
mainittuja asiaryhmiä (henkilöstöasioita). 
 
Kuntalain 92 §:n mukaan päätös otto-oikeuden käyttämisestä on tehtävä 
viimeistään siinä ajassa, jossa oikaisuvaatimus päätöksestä on tehtävä. 
 
Asian ottamisesta kaupunginhallituksen käsiteltäväksi voi päättää 
kaupunginhallitus, kaupunginhallituksen puheenjohtaja ja 
kaupunginjohtaja. Kaupunginhallitus ei voi käyttää otto-oikeutta 
tarkastuslautakunnan päätöksiin. 
 
Kaupunginhallitukselle on toimitettu seuraavat pöytäkirjajäljennökset: 
- Sivistyslautakunta 21.01.2025, linkki 
- Tekninen lautakunta 22.01.2025, linkki 
- Elinvoimatoimikunta 17.01.2025, linkki 
- Lapsiasiainneuvosto 14.01.2024, linkki  
- hallinto- ja talousjohtajan viranhaltijapäätös, oheisaineistona 
 
Lautakuntien pöytäkirjat ja viranhaltijoiden päätökset ovat nähtävillä 
Parkanon kaupungin internetsivuilla osoitteessa https://www.parkano.fi/. 
 

Esittelijä Kaupunginjohtaja Aki Viitasaari 
 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus merkitsee saapuneet pöytäkirjajäljennökset tietoonsa 
saatetuksi sekä päättää, että se ei ota mainittujen lautakuntien ja 
viranhaltijoiden päättämiä asioita kaupunginhallituksen käsiteltäväksi. 

 
Käsittely Keskustelun kuluessa Jari Sammatti esitti Tarja Mannerin kannattamana, 

että kaupunginhallitus käyttää otto-oikeutta teknisen lautakunnan 
22.01.2025 kokouksen 3 §:ään. 

 
 Puheenjohtaja totesi, että koska oli tehty kaupunginjohtajan ehdotuksesta 

poikkeava, kannatettu esitys, on asiassa äänestettävä.  
 
 Puheenjohtaja teki seuraavanlaisen esityksen: 
 Ne, jotka kannattavat esittelijän ehdotusta äänestävät JAA ja ne, jotka 

kannattavat Jari Sammatin esitystä, äänestävät EI. Äänestysesitys 
hyväksyttiin. Äänestystavaksi hyväksyttiin nimenhuutoäänestys. 

 
 Suoritetussa äänestyksessä annettiin (7) JAA-ääntä ja (2) EI-ääntä 

seuraavasti: 
 

https://parkanod10.oncloudos.com/cgi/DREQUEST.PHP?page=meeting&id=2025368
https://parkanod10.oncloudos.com/cgi/DREQUEST.PHP?page=meeting&id=2025371
https://parkanod10.oncloudos.com/cgi/DREQUEST.PHP?page=meeting&id=2025364
https://parkanod10.oncloudos.com/cgi/DREQUEST.PHP?page=meeting&id=2025370
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 Myllymäki Klaus JAA 
 Ojennus Reijo JAA 
 Mettomäki Heikki JAA 
 Ala-Kauhaluoma Hilkka JAA 
 Haapaniemi Aki JAA 
 Manner Tarja EI 
 Ristamäki Tapio JAA 
 Sammatti Jari EI 
 Silomäki Päivi  (ei paikalla)  
 Viitaharju Saara JAA 
 
  
 Näin ollen päätökseksi tuli esittelijän ehdotus. 

 
Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi esittelijän päätösehdotuksen.   
  
 
 Merkitään pöytäkirjaan, että Susanne Talonen-Seppälä ja Päivi Silomäki 

poistuivat kokouksesta tämän kokousasian käsittelyn aikana klo 20.32 ja 
Kauko Turunen poistui kokouksesta tämän kokousasian käsittelyn aikana 
klo 20.33.
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Muutoksenhakuohje koskee pykäliä: § 16, § 17, § 18, § 19, § 20, § 21, § 22, § 23, § 25, § 
26, § 27, § 29, § 30 

 

Muutoksenhakukielto 

Päätökseen, joka koskee vain asian valmistelua tai täytäntöönpanoa, ei saa 
kuntalain 136 §:n mukaan hakea muutosta.
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Muutoksenhakuohje koskee pykäliä: § 24, § 28 
 
 
 
OIKAISUVAATIMUSOHJEET 
 

Tähän päätökseen tyytymätön voi tehdä kirjallisen oikaisuvaatimuksen. Päätökseen ei saa 
hakea muutosta valittamalla tuomioistuimeen. 

 
Oikaisuvaatimusoikeus 

Oikaisuvaatimuksen saa tehdä: 
• se, johon päätös on kohdistettu tai jonka oikeuteen, velvollisuuteen tai etuun päätös 

välittömästi vaikuttaa (asianosainen), sekä 
• kunnan jäsen. 

 
Oikaisuvaatimusaika 

Oikaisuvaatimus on tehtävä 14 päivän kuluessa päätöksen tiedoksisaannista. 
 

Oikaisuvaatimus on toimitettava Parkanon kaupungin kirjaamoon määräajan viimeisenä 
päivänä ennen kirjaamon aukioloajan päättymistä.  

 
Asianosaisen katsotaan saaneen päätöksestä tiedon, jollei muuta näytetä, seitsemän päivän 
kuluttua kirjeen lähettämisestä. Käytettäessä tavallista sähköistä tiedoksiantoa asianosaisen 
katsotaan saaneen päätöksestä tiedon, jollei muuta näytetä, kolmantena päivänä viestin 
lähettämisestä.  

 
Kunnan jäsenen katsotaan saaneen päätöksestä tiedon seitsemän päivän kuluttua siitä, kun 
pöytäkirja on nähtävänä yleisessä tietoverkossa.  

 
Tiedoksisaantipäivää ei lueta oikaisuvaatimusaikaan. Jos oikaisuvaatimusajan viimeinen päivä 
on pyhäpäivä, itsenäisyyspäivä, vapunpäivä, joulu- tai juhannusaatto tai arkilauantai, saa 
oikaisuvaatimuksen tehdä ensimmäisenä arkipäivänä sen jälkeen. 

 
Oikaisuvaatimusviranomainen 

Viranomainen, jolle oikaisuvaatimus tehdään, on Parkanon kaupunginhallitus.  
 

Kirjaamon yhteystiedot: 
Postiosoite: PL 14, 39701 Parkano   
Käyntiosoite: Parkanontie 37, 39700 Parkano  
Sähköpostiosoite: kaupunki@parkano.fi  
Faksinumero: 03 4433 200 
Puhelinnumero: 03 44331 
 
Kirjaamon aukioloaika on maanantaista perjantaihin klo 9.00-15.00. 

 
Oikaisuvaatimuksen muoto ja sisältö 

Oikaisuvaatimus on tehtävä kirjallisesti. Myös sähköinen asiakirja täyttää vaatimuksen kirjalli-
sesta muodosta. 
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Oikaisuvaatimuksessa on ilmoitettava: 
• päätös, johon haetaan oikaisua 
• miten päätöstä halutaan oikaistavaksi 
• millä perusteella oikaisua vaaditaan. 

 
Oikaisuvaatimuksessa on lisäksi ilmoitettava tekijän nimi, kotikunta, postiosoite ja puhelinnume-
ro.  

 
Jos oikaisuvaatimuspäätös voidaan antaa tiedoksi sähköisenä viestinä, yhteystietona pyyde-
tään ilmoittamaan myös sähköpostiosoite. 

 
Pöytäkirja 
 

Päätöstä koskevia pöytäkirjan otteita ja liitteitä voi pyytää Parkanon kaupungin kirjaamosta 
(huomioiden kaupungin yleisen ohjeen asiakirjamaksuista). 

 
Pöytäkirja on viety nähtäväksi yleiseen tietoverkkoon www.parkano.fi kokouspäivää seuraavana 
päivänä. 

 
Päätös on annettu asianosaiselle tiedoksi jakelussa määritellyn mukaisesti. 

 
 

http://www.parkano.fi/

